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Dorpsraad     Leende     
www.dorpsraadleende.nl

Nieuwsbrief Nr. 13

Een aantal keren per jaar bezorgen wij onze 
nieuwsbrief huis-aan-huis. We informeren U 
over onze plannen, wat er gerealiseerd is en over 

overleg en afspraken met de Gemeente. 

►

De nieuwsbrief in uw 
mailbox

U kunt onze nieuwsbrieven en andere berichten 
van Dorpsraad Leende per e-mail ontvangen. 
Geef uw e-mail adres door aan: 

secretariaat@dorpsraadleende.nl.

Dorpsraad Leende probeert de belangen van 
Leende in de meest brede zin te behartigen. Op 
dit moment zijn de belangrijkste onderwerpen:

o Een bijdrage te leveren aan de woonzorgvisie 
samen met KBO en Graag Gedaan.

o Een begin te maken met plannen voor het centrum 
van Leende. We willen daarvoor een werkgroep 
formeren en belangstellende inwoners uitnodigen 
een bijdrage te leveren.

o We bemoeien ons al enkele jaren met de 
energietransitie. Een werkgroep houdt zich 
intensief met dit onderwerp bezig. Maar we 
werken ook samen met Opgewekt Heeze-Leende, 
Dorpsraad Sterksel en Kernraad Leenderstrijp en 
bezorgde Leendenaren.

o We proberen d.m.v. de lijst met ‘Ergernissen’  
in overleg met de gemeente verbeteringen 
te bereiken van ergerlijke zaken die inwoners 
inbrengen; maar dat lukt nog maar heel matig.

o Dorpsraad overlegt weer regelmatiger met de 
gemeente. Tijdens de corona periode lag dit 
overleg plat. 

o We proberen U zo goed mogelijk te informeren 
d.m.v. onze nieuwsbrief en hopen ook op inbreng 
van onze inwoners. Daarnaast gaan we ook 
proberen U via andere kanalen te informeren. 

We zoeken ook versterking van de Dorpsraad. Het is 
noodzakelijk het bestuur te verjongen, maar het is 
ook van belang dat we Leendenaren vinden die een 
bijdrage willen leveren aan een concreet onderwerp 
door deel te nemen in een werkgroep of zich voor 
communicatie willen inzetten.
Tenslotte is het goed te melden dat Tonny Duisters de 
voorzittershamer van Henk Los heeft overgenomen. 
Henk heeft met de hamer ad interim sinds eind 2020 
gezwaaid. Henk verdient een groot compliment voor 
de wijze waarop hij de Dorpsraad heeft geleid.

Waar werkt uw 
Dorpsraad aan?

https://www.dorpsraadleende.nl
mailto://secretariaat@dorpsraadleende.nl
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Aardgasrekening
omlaag! 

►

De gesprekskaart De bibliotheek in onze gemeente met vestigingen 
in drie kernen waaronder een vestiging in de 
Schammert ontwikkelt zicht steeds meer in een 

“Warenhuis van kennis en informatie’”. Een plaats waar 
u terecht kunt voor vragen en hulp, een plaats ook 
waar u informatie wordt aangereikt waar u verder mee 
geholpen kan zijn. 
Deze informatie wordt dan niet alleen door de 
bibliotheek aangereikt maar ook door verenigingen, 
stichtingen en overheidsinstanties uit onze gemeente. 
In een land waar:
- 2,5 miljoen mensen moeite hebben met lezen en 

schrijven. 
- Circa 4 miljoen mensen niet digivaardig genoeg zijn 

om zelf overheidszaken te regelen.
- 1 miljoen mensen zich sterk eenzaam voelen.
kan één plek waar je geholpen wordt en die 
laagdrempelig is hier een steentje aan bijdragen. Ook 
in onze gemeente en dus ook in Leende zijn er veel 
mensen zijn die met bovenstaande zaken worstelen.
Daarom neemt bibliotheek Dommeldal in 
samenwerking met ‘Stichting Vrienden van de Bieb 
Heeze-Leende’ en dorpshuis ‘De Schammert’ het 
initiatief om te komen tot “een spreekurenplein”. 
Dit is een fysieke plek die zo is ingericht dat je de 
mogelijkheid hebt om een gesprek in alle rust en 
privacy te kunnen voeren. Met faciliteiten om ook iets 
te printen, kopiëren of scannen. 
Deze plek in de Schammert is dan te gebruiken door 
verenigingen, stichtingen, instanties, en overheid uit 
ons dorp om inloopspreekuren te organiseren over 
onderwerpen waar men de individuele inwoner over 
wil informeren, helpen, etc. Voorbeelden daarbij zijn:
- het Digi-café Leende
- spreekuur mbt hulp bij het aanvragen van 

energietoeslag
- het formulierenspreekuur van het Taalhuis van 

bibliotheek Dommeldal
- hulp bij het invullen van een belastingformulier
- IDO (Informatiepunt digitale overheid)

Zo’n inloopspreekuur kan tijdelijk, periodiek of iedere 
week plaatsvinden afhankelijk van de behoefte en 
mogelijkheden van de organiserende vereniging of 
instelling. In onze gemeente hebben veel verenigingen 
en instellingen de kennis en informatie om een 
inwoner van onze gemeente te helpen. Door deze hulp 
op één plek te bundelen bereiken we:

- meer mensen die de juiste ondersteuning krijgen
- meer inzicht in onderlinge expertises en andere 

ondersteuning
- eventueel combinatie van expertise en middelen 

vanuit behoefte mogelijkheden
- eventuele samenwerking binnen de deelnemende 

organisaties.
Waarom de bibliotheek in samenwerking met de 
Schammert? Samen bieden bovenstaande organisaties 
de volgende aspecten:

één plek, betrouwbaar, laagdrempelig, continuïteit, 
leermiddelen, faciliteiten, organisatieonafhankelijk,  
niet vanuit problematiek maar vanuit ontwikkeling 
en oplossing, multidisciplinair, een plek waar leren 
leuk mag zijn, niet zorgen voor, maar zorgen dat ..

Daarnaast is de bibliotheek een stimulerende 
leeromgeving voor álle burgers die willen 
samenkomen, kennis willen delen, geïnspireerd 
willen worden, vaardigheden willen verwerven of hun 
talenten willen ontplooien.
Het Spreekurenplein is er voor iedereen. 

Hoe gaat dit nu verder?
Binnenkort is er een eerste bijeenkomst met een 
aantal verenigingen die al hebben aangegeven hier 
mogelijkheden in te zien. Hierbij bespreken we de 
uitgangspunten, mogelijkheden en wensen van die 
verenigingen en hopen we de eerste stappen te zetten 
om te komen tot een Spreekurenplein. 
Ook onze Dorpsraad heeft aangegeven groot 
voorstander te zijn van dit initiatief en wil dit dan ook 
graag ondersteunen.
Uitgangspunt is om met ingang van 2024 dit 
gerealiseerd te hebben. Verenigingen die 
geïnteresseerd zijn kunnen hiervoor contact opnemen 
met:
Ans Loffeld, email: 
a.loffeld@vriendenvandebiebheeze-leende.nl, 
of 
Anton Thijs, email: 
a.thijs@vriendenvandebiebheeze-leende.nl

Donderdagochtend 31 augustus heeft 
Zorgcoöperatie Graaggedaan, in samenwerking 
met de KBO, Dorpsraad en Leenderhof de 

“Gesprekskaart” geïntroduceerd. Het doel van deze 
kaart is om mensen al voordat het nodig is vast eens 
na te laten denken en bewust te maken van wat er 
gebeurt wanneer je ouder wordt en bijvoorbeeld hulp 
nodig hebt met alledaagse zaken. 
Voorzitter van de Zorgcoöperatie Graaggedaan, Nort 
Liebrand: “Vaak denken mensen: “dat overkomt 
mij niet”, tot het ineens zo ver is. Door hier vooraf 
vast eens over na te denken, hopen we dat mensen 
bewuster worden van hun netwerk en hier actiever 
gebruik van gaan maken”.
Vanmorgen is het eerste exemplaar symbolisch 
overhandigd aan Wethouder Maaike van Breugel 
onder het toeziend oog van alle betrokken partijen. De 
komende tijd zal de gesprekskaart worden gedeeld met 
verschillende organisaties binnen Leende en worden 
ook de buurtverenigingen benaderd hier een rol in te 
spelen. 
De kaart is vanaf vandaag te vinden bij de Schammert, 
de Plus, de Huisartsen en bij Leenderhof. Op de 
website van Graaggedaan kun je meer lezen.over dit 
project.

Bibliotheek

Volgens het klimaatakkoord moet de CO2-uitstoot 
in 2030 met 55% t.o.v. 1990 naar beneden. 
Van alle CO2 die Heeze-Leende uitstoot wordt 

meer dan 75% veroorzaakt door huishoudens door het 
verbranden van aardgas, benzine en diesel.  
Om de doelstelling in 2030 te halen zou Heeze-Leende 
1,8 miljoen m3 (12%) aardgas en benzine en diesel 
samen 1,1 miljoen liter (12%) moeten besparen. Dat 
kan als bijvoorbeeld 800 woningen aardgasvrij gemaakt 
worden, 1.100 personen auto’s elektrisch gaan rijden 
en bedrijven en instellingen ongeveer 0,5 miljoen m3 
aardgas besparen.
Van de gemeente wordt verwacht dat zij de regie 
voert om naar die doelstelling te streven. Maar de 
voorstellen aan de Raad om het verbruik van aardgas, 
benzine en diesel te verminderen komen niet in de 
buurt van de doelstelling. 
Daarbij is het ook goed te bedenken dat de aardgas-
rekening van huishoudens gemiddeld 2 x zo hoog is 
als de elektriciteitsrekening. Daarom zou de gemeente 
vooral huishoudens moeten ondersteunen om het 
aardgasverbruik en dus de aardgasrekening zoveel 
mogelijk en zo snel mogelijk te helpen verlagen. 
Daarnaast vormt grootschalige opwek van duurzame 
elektriciteit een grote uitdaging. De regionale energie-
strategie (RES) van de Metropool Regio Eindhoven 
vraagt Heeze-Leende bij te dragen aan de grootschalige 
opwek van duurzame elektriciteit. Windmolens zijn 
voorlopig van de baan en zonnevelden op agrarische 
gronden zijn niet toegestaan. De bijdrage zal dus van 
zon-op-dak moeten komen. 
De Raad bepaalde dat de bijdrage van Heeze-Leende 
aansluit bij het procentuele energieverbruik van 
Heeze-Leende ten opzichte van het energieverbruik 
in de regio. Dat procentuele energieverbruik bedraagt 
2,1% en betekent dat het huidige aantal zonnepanelen 
van 72.000 stuks zou moeten groeien naar 210.000 
zonnepanelen eind 2026. De vraag is of dat lukt.
Verder wordt voorgesteld om de gebouwde omgeving 
in 2050 geheel van het aardgas af te koppelen door 
de inzet van groengas van poort 43 in Sterksel. Dat is 
over 27 jaar! En is het wel zo aantrekkelijk om van één 
(Amerikaanse) gasleverancier afhankelijk te zijn? 
Het lijkt ons verstandig alternatieven te onderzoeken 
zoals bijvoorbeeld de toepassing van waterstof voor 
oude en moeilijk te isoleren woningen: zie Lochem.

https://www.alliander.com/nl/energietransitie/pilots-met-waterstof/lochem/
mailto:a.thijs@vriendenvandebiebheeze-leende.nl
https://www.zcgraaggedaanleende.nl
https://www.alliander.com/nl/energietransitie/pilots-met-waterstof/lochem/
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Bestuur:
o Tonny Duisters, voorzitter 
o Cor Heuijerjans, secretaris
o Gerard de Jong, penningmeester
o Henk Los, lid
o Ton Maas, lid
o Willem Heemskerk, lid
o Piet Lucassen, lid

Werkgroep energietransitie:
o Piet Lucassen
o Ad Simkens
o Martijn van Kuijk
o Joost Simkens

Dorpsraad Leende

Witte nog…?Woonzorgvisie

Het aantal 65+’ers zal in onze gemeente van 
4.210 toenemen naar 5.250 in 2040. Het aantal 
80+’ers stijgt nog sterker. Naar schatting neemt 

het aantal toe van 1.140 naar 2.045 inwoners in 2040, 
een toename van 80%. Het totaal aantal inwoners zou 
licht dalen van 16.130 naar 15.350 inwoners in 2040.
Met het veranderen van de gemiddelde leeftijd van de 
bevolking verandert ook de behoefte aan woonruimte. 
Er zijn woningen nodig die aansluiten bij de wensen en 
behoeften van onze ouderen. Woningen met comfort 
en gebruiksgemak, in de buurt van voorzieningen 
en met voldoende mogelijkheden om anderen te 
ontmoeten en te bewegen. 
Door woningen op maat voor onze ouderen te 
bouwen, brengen we daarnaast een hele verhuisketen 
op gang. Gezinnen met jonge kinderen kunnen 
gebruikmaken van de vrijgekomen woningen, die op 
hun beurt weer een passende woning voor een starter 
achterlaten.
Vanaf 2023 gaan gemeenten aan de slag met het 
opstellen van een regionaal afgestemde woonzorgvisie 
voor aandachtsgroepen en ouderen. 
KBO, Graag Gedaan en Dorpsraad Leende hebben 
afgesproken aan de beleidsvorming bij te dragen. 
Mocht U willen reageren op dit artikel dan kunt U een 
mail sturen aan: 
kboleende@hotmail.com, of 
info@zcgraaggedaanleende.nl, of 
secretariaat@dorpsraadleende.nl

In het kader van het 550-jarig bestaan van het 
kerkgebouw in Leende worden in 2024 diverse 
evenementen georganiseerd.

Vanaf de dag van de Eucharistieviering met de 
Bisschop op 9 juni 2024 willen we een tentoonstelling 
organiseren met voorwerpen waarin het Leendse 
kerkgebouw (of een deel daarvan) centraal staat. We 
denken aan schilderijen, tekeningen, knutselwerken, 
wandkleden, beschilderde tegels en zo meer. 
We zijn zeer benieuwd naar de nijverheid van 
de ‘Lindse mensen’, maar ook kunstwerken van 
‘professionele’ artiesten zijn welkom. De bedoeling 
is om deze voorwerpen van 9 juni tot en met 16 juni 
2024 tentoon te stellen in dorpshuis De Schammert.
Heb je zo’n voorwerp in bezit en ben je bereid om deze 
voor de aangegeven periode af te staan? Stuur dan een 
foto van het kunstwerk naar kerkexpo@gmail.com  en 
we nemen contact met je op.
Commissie Kerkexpositie 550-jarig Jubileum Kerk 
LeendeAardgasvrij? 

Weet u al wat het aardgasvrij-plan in uw 
wijk wordt? Dan is het nu interessant om te 
kijken hoe het met uw eigen woning staat. 

Met onze gratis Huisscan ziet u in een paar minuten 
wat interessante maatregelen voor uw woning zijn. 
Daarmee kunt u honderden euro’s per jaar besparen 
op uw energierekening. Bovendien wordt uw woning 
comfortabeler en stijgt hij in waarde. Voorkom onnodig 
hoge maandlasten en start vandaag nog met besparen.
De voordelen van de Huisscan:
• Gratis persoonlijk advies
• Inzicht in uw bespaarmogelijkheden
• Resultaten direct opslaan en bewaren
https://regionaalenergieloket.nl/inzicht-krijgen/
huisscan 

St. Petrus' 550 jaar

Op 1 september 1959 schreef Piet Willems in het 
weekblad De Parel van Brabant:
Wielrennen. Succes Theo Ru�en in Nieuwenhagen.
LEENDE – Wielrenner Theo Ru�en was zondag in de 
ronde van Nieuwenhagen (L.) weer succesvol. Hij werd 
1e bij de amateurs in een 108 km lange wedstrijd. Hij 
won tevens de presta�eprijs. Zijn broer Harry werd 
13e.

mailto:kboleende@hotmail.com
mailto:info@zcgraaggedaanleende.nl
mailto://secretariaat@dorpsraadleende.nl
mailto:kerkexpo@gmail.com
https://regionaalenergieloket.nl/inzicht-krijgen/wijkplan-aardgasvrij
https://regionaalenergieloket.nl/inzicht-krijgen/wijkplan-aardgasvrij
https://regionaalenergieloket.nl/inzicht-krijgen/huisscan
https://regionaalenergieloket.nl/inzicht-krijgen/huisscan
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